
   
Protokół nr XLIX/23 

z XLIX Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 3 sierpnia 2023 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:02 otworzył obrady XLIX Sesji 

witając radnych i gości. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni nieobecni (2): 

1. Grzegorz Dyner 

2. Bożena Lara 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek 

obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XLIX Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2023 – 2030.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego długoterminowego. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/329/2023 Rady Powiatu 

Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka Powiatowej Społecznej 

Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu na siedzibę Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Jurajskiego Związku Powiatowo-Gminnego 

pod nazwą „Komunikacja Jurajska”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Jurajskiego Związku Powiatowo-

Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska”. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie. 

16. Informacja o sposobie i trybie umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty 

należności mających charakter cywilnoprawny za I półrocze 2023 roku. 

17. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 roku. 

18. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

20. Zamknięcie obrad XLIX Sesji. 

 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XLVIII/23 z sesji w dniu  

22 czerwca 2023 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr XLVIII/23: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Marianna Dziura 

2. Rober Knysak 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie  

23 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 22 czerwca 2023 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne  

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem 

zadań: 

-  wydziału EZK (do szkół powiatu zakwalifikowało się 193 kandydatów i jest to bardzo     

    dobry wynik, stypendia wypłacone 51 uczniom za bardzo dobre wyniki w nauce opiewały     

    na kwotę 37000 zł, w ramach współpracy kulturalnej w Ukrainą przewidywane jest     

    wystawienie sztuk przez ukraiński teatr z Kołomyi w rejonie częstochowskim); 

-  Powiatowego Zarządu Dróg (starosta przedstawił inwestycje pozostające w trakcie      

    realizacji z finansowane programu Polski Ład, Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg,    

    środków własnych powiatu i środków wojewódzkich; inf. nt. naboru wniosków oraz        

    wniosków planowanych do złożenia oraz informację o postępowaniach przetargowych). 

W dożynkach powiatowych w dniu 20 sierpnia br. będą uczestniczyć Ukraińcy oraz starosta 

bodeński z Niemiec. Zapowiedziana jest także wizyta delegacji z Chin poświęcona kulturze i 

wymianie gospodarczej. W jednym ze spotkań przewidywany jest udział lokalnych 

przedsiębiorców. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  
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Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że wszystkie projekty uchwał procedowane 

na sesji zostały zaopiniowane przez poszczególne Komisje Rady i są zamieszczone w BIP. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/350/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030: jednomyślnie  

23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

   

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2023 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/351/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2023 rok: jednomyślnie  23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu bankowego długoterminowego został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Prosi panią skarbnik o przedstawienie 

uzasadnienie do zaciągnięcia kredytu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Skarbnik A. Osadnik-Trzepizur oznajmiła, że projekt uchwały wiąże się z uchwałą 

budżetową powiatu na 2023 rok, w której zaplanowano kredyt w wysokości 10,5 mln 

zł z przeznaczeniem na sfinansowanie deficytu oraz spłatę zaciągniętych zobowiązań. 

Na tym etapie budżetu nie ma możliwości dokonania zmiany kredytu i nie ma 

możliwości, jeżeli chodzi o stronę dochodową budżetu. W tej chwili muszą się już 

przygotowywać do rozpoczęcia procedur przetargowych, gdyż przetarg będzie 

zapewne unijny. Jeżeli nie będzie potrzeby, żeby pełną kwotę kredytu zaciągnąć, 

będzie taka możliwość przewidziana w umowie z bankiem. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów innych poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/352/2023 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

bankowego długoterminowego: 16 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XLV/329/2023 Rady Powiatu Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/353/2023 zmieniającej uchwałę nr XLV/329/2023 

Rady Powiatu Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2023 roku: jednomyślnie  23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zgłoszenia 

kandydata na członka Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/354/2023 w sprawie zgłoszenia kandydata na 

członka Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych: jednomyślnie 23 głosami 

„za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wynajem lokalu na siedzibę Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/355/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem 

lokalu na siedzibę Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa: jednomyślnie  

23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Jurajskiego Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska” został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Członek Zarządu A. Morzyk przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia Jurajskiego 

Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska” oraz w sprawie przyjęcia 

statutu Jurajskiego Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska”. 

Projekty związane są z kolejnym etapem rozwoju publicznego transportu zbiorowego, 

organizowanego przez powiat częstochowski we współpracy z gminami. Z końcem sierpnia 

miną 2 lata, od kiedy powiatowy transport publiczny funkcjonuje. Zaczynano od 1 września 

2021 roku, kiedy uruchomiono po raz pierwszy 7 linii użyteczności publicznej. W roku 2023 

tych linii jest już 15, a  swoim zasięgiem obejmują obszar prawie całego powiatu 

częstochowskiego. Tylko na terenie gminy Blachownia transport powiatowy nie funkcjonuje, 

co jest uwarunkowane sytuacją lokalizacyjną i komunikacyjną gminy. Im dalej od 

Częstochowy, tym znaczenie transportuje powiatowego  jest większe. Ażeby jednak 

komunikacja była skuteczna i bardziej efektywna, to trzeba szerzej oddziaływać na terenach 

gmin i stąd te wszystkie modyfikacje na przestrzeni dwóch lat. W tej chwili szkielet ten 

mocno wykracza poza zadania definicyjne powiatu i naturalnym jest, żeby powołać pn.  

„Komunikacja Jurajska” powołany z 10 gminami powiatu, zgodnie z procedurami. Projekt 

statutu przygotowany przez Wydział Komunikacji był skonsultowany z gminami oraz 

wojewodą śląskim. Na początku listopada powinno się odbyć walne zebranie, gdzie podmiot 

nabierze pełnej osobowości prawnej. W listopadzie przewidywany jest nabór na Fundusz 

Rozwoju Przewozów Autobusowych. Trwająca obecnie procedura nowelizacji ustawy 

funduszowej obejmuje  możliwość uzyskiwania dopłat wieloletnich, co pozwoli długofalowo 

zaplanować realizację standardu usług i taboru oraz siatki połączeń, bo w tej chwili istnieje 

niepewność, czy w danym roku uzyska się dopłatę, przy czym hierarchia funduszowa jest 

taka, że w pierwszej kolejności dopłaty otrzymują gminy, później związki gminne i związki 

powiatowo-gminne, a potem dopiero powiaty. Następnie członek Zarządu zgłosił  

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu Jurajskiego Związku 

Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska”. Autopoprawka polega na zmianie 

części zapisu w §18 w pkt. 12, który ma brzmieć: „12) ustalanie opłat za przewóz oraz innych 

opłat, o których mowa w ustawie z dnia 15 listopada 1984 roku…” . Zamiast roku 184, należy 

wpisać rok 1984. Jest to błąd pisarski, który merytorycznie nie zmienia zapisu załącznika do 

ww. uchwały. 

 

Radny M. Chudzik poinformował, że dwa projekty uchwał dotyczące transportu były 

omawiane na posiedzeniu Komisji Infrastruktury wraz z uszczegółowieniem. W 

poprzedniemu roku powiat uzyskał dotację na transport w wys. 9 mln zł i duży wkład tutaj 

wniósł kolega Adama Morzyk, bo jednak nie jest łatwo zrobić taki wniosek. W najbliższym 

czasie Związek  Komunikacja Jurajska będzie się rozwijać i będzie możliwość 

kontraktowania nawet do 10 lat, jeśli chodzi o dotacje, choć Zarząd póki co przymierza się lat 

5. Gratulacje za uruchomienie komunikacji składa Zarządowi i Wydziałowi Komunikacji 

wraz z panią naczelnik Ewą Kubat-Miedzińską. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/356/2023 w sprawie utworzenia Jurajskiego 

Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska”: jednomyślnie  

23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

statutu Jurajskiego Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska” został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Projekt uchwały został zaprezentowany przez członka Zarządu Adama Morzyka w 

poprzednim punkcie wraz z autopoprawką wynikającą z pisarskiego błędu. Przewodniczący 

zapytał, czy są jeszcze uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/357/2023 w sprawie przyjęcia statutu Jurajskiego 

Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Komunikacja Jurajska”: jednomyślnie  

23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie 

wraz z treścią skargi i stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został radnym 

udostępniony w systemie eSesja. Skargę uznaje się za niezasadną zgodnie ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiącym załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Radca prawny B. Kosińska-Bus zgłosiła autopoprawkę polegającą na zmianie brzmienia  

§2 w następujący sposób: „Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady 

Powiatu, który zawiadomi skarżącego o sposobie jej załatwienia, pouczając o treści art. 239 

k.p.a.” Zmiana jest wymagana przez organ nadzoru, jakim jest wojewoda i wynika ze 

stosowania  nowego orzecznictwa interpretującego przepisy k.p.a. z zakresu skarg. Do tej 

pory w uchwałach skargowych był stosowany był zapis, iż przewodniczący rady zawiadomi 

skarżącego o sposobie załatwienia skargi. W tej chwili trzeba dodatkowo powoływać art. 239, 

który brzmi: „W przypadku, gdy skarga w wyniku jego rozpatrzenia została uznana za 

bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę 

bez wskazania nowych okoliczności, organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 

swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy bez zawiadamiania 

skarżącego.” 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały wraz z przedstawioną autopoprawką.  

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIX/358/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie”:  
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jednomyślnie 23 głosami „za”, tym samym uznając skargę za niezasadną. Uchwała stanowi 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił informację o umorzonych, odroczonych i 

rozłożonych na raty należnościach powiatu w I półroczu 2023 roku. Wobec powiatu nie 

stwierdzono takich należności. Materiał został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Rada Powiatu przyjęła ww. informację. Informacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za  

I półrocze 2023 roku zostało radnym udostępnione w systemie eSesja.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej K. Nabiałczyk odczytał sprawozdanie Komisji 

Rewizyjnej za I półrocze 2023 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 23 radnych: jednomyślnie 23 głosami „za” przyjęła 

sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2023 roku. 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 22 czerwca 2023 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 19 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska złożyła do protokołu nw. interpelacje w 

sprawach: 

 wyprowadzenia ciężkiego ruchu samochodowego z centrum Mstowa zgodnie z 

wnioskiem mieszkańców. Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu.  

 obligatoryjnego tworzenia przejść dla pieszych przy szkołach, obiektach sakralnych i 

wielogabarytowych sklepach. Interpelacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu.  

 wyznaczenia miejsca dla niepełnosprawnych przy kościele we Mstowie. Interpelacja 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

Radna E. Łągiewka złożyła do protokołu interpelację w sprawie wykonania ciągu pieszo-

rowerowego wzdłuż drogi nr 1024 na odcinku Adamów – Skrzydlów. Interpelacja stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 

 

 



 8 

 

Członek Zarządu G. Jelonek odniósł się do interpelacji radnej U.Całusińskiej dotyczącej 

tworzenia przejść dla pieszych oraz interpelacji radnej E. Łągiewka w kwestii wykonywania 

ścieżek rowerowych. W temacie przejść dla pieszych na drogach wojewódzkich lub 

spowolnienia ruchu rozmawiał wielokrotnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich, z marszałkiem, 

z ekspertami i z innymi różnymi osobami, ponieważ takie są oczekiwania mieszkańców 

Koniecpola. Temat okazuje się nie do przejścia. Zarząd Dróg Wojewódzkich uważa, iż 

przejście dla pieszych przy DW nr 786 spowodowałoby większe zagrożenie, z czym się nie 

zgadza. Będzie jeszcze proponował spotkanie z marszałkiem Boskim, które by rozwiało 

wątpliwości i wypracowało konsensus. Co do kwestii ścieżek rowerowych - jest ich fanem i 

też by chciał, ażeby przy drogach powiatowych były. Żeby jednak stworzyć sieć ścieżek, to 

potrzebne są olbrzymie pieniądze, bo są własności i regulacje prawne, aczkolwiek teraz 

widzą, że muszą powoli w tym kierunku iść, choć z drugiej strony jest wiele zadań nie 

zrobionych w powiecie. W kwestii ścieżek liczą na pieniądze zewnętrzne i pieniądze unijne 

na subregion północny, który oś ścieżek rowerowych wyrysował. Obecnie w szkołach 

prowadzona jest akcja „Bezpieczny rowerzysta” ciesząca się dużą popularnością, która ma za 

zadanie uświadamiać dzieciom, jak poruszać się po drogach. Od przyszłego roku takich zajęć 

być może będzie jeszcze więcej, ale trzeba będzie pozyskać na to środki zewnętrzne. Chcą też 

rozwijać kolarstwo i wejść w partnerstwo z klubami kolarskimi.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat oznajmił, że przyłącza się do chóru życzeń, gdyż w gm. 

Starczy jest również droga wojewódzka, gdzie były robione ekspertyzy policyjne, bo walczy 

o przejście od lat. Doszło tam niegdyś do tragicznego wypadku, ale odpowiedzi zawsze były 

negatywne. Dlatego temat należy podjąć i spróbować załatwić poprzez marszałka. 

 

Radny R. Knysak podziękował za będącą na ukończeniu budowę chodnika pomiędzy 

Cegielnią a Kucharami, o co walczono od lat. To pokazuje, że współpraca na linii władz 

powiatu i gminy oraz umiejętność pozyskania środków pomaga realizować trudne zadania 

drogowe.  Przy ul. Mstowskiej i Głównej w Kucharach, zgodnie z wnioskami  mieszkańców, 

jeszcze zanim inwestycja zostanie ukończona potrzebny jest również montaż luster, bo przy 

wyjeździe z posesji i jednej z dróg nie widać, co się dzieje na drodze. Prosi również o 

poprawę stanu bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej 786 poprzez budowę rond m.in. w 

miejscowości Wancerzów przy stacji benzynowej. O to również wnioskują mieszkańcy. 

Zgłoszone na sesji konkluzje dotyczące potrzeby tworzenia miejsc dla pieszych  jak 

najbardziej popiera, bo są one niezmiernie istotne i ważne dla pieszych. 

 

Starosta K. Smela odniósł się do poruszonych podczas obrad kwestii: 

 Tworzenie przejść dla pieszych: o miejscu, w którym można je tworzyć decyduje 

prawo o ruchu drogowym. Wg ekspertów nagromadzenie dużej ilości osób na 

przejściach powoduje zwiększenie zagrożenia. Niemniej jednak można rozważyć apel, 

być może zbiorczy do ministerstwa.  

 Nowe inwestycje: powiat prawie na każdym zadaniu obcina zakres, żeby zrealizować 

to, co zakontraktowano - z powodu braku środków. Tam, gdzie ma być bezpiecznie 

wszystko jest ważne. Szanse, że wnioski złożone do Polskiego Ładu zostaną w pełni 

sfinansowane są małe. Żaden z samorządów nie dostanie więcej, niż 15 mln zł z trzech 

źródeł i są obawy, że w tym roku mogą się nie doczekać. Są też do wykonania inne 

zadania, o które samorządy wnioskują, niekoniecznie drogowe. Trzeba dokonywać 

wyborów. Zarząd spotyka się po sesji i będzie podejmował decyzje. 

 Budowa chodników: powiat nie buduje chodników w miejscach niezabudowanych. 

Można jednak uznać, że przez lata zmieniła się znacząco perspektywa i zapatrywanie.  

 Kredyt: zaciągniecie kredytu spowoduje, że powiat domknie budżet. Każdy następny 

przetarg będzie droższy, a czekanie na kolejny nic dobrego nie wróży, bo się może 

okazać, że za pół roku będzie drożej.  
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 Remont sali sesyjnej:  przetarg odwołano z powodu wysokich ofert przekraczających 

możliwości finansowe powiatu.  Podobnie trzeba było odstąpić od planów 

remontowania Wydziału Komunikacji. W przyszły rok trzeba wejść z rezerwą i nie 

wydać wszystkiego, bo niespodzianki różne się zdarzają. 

Następnie zaprosił radnych na festiwal żniwny w Lubojnie na najbliższą sobotę.  

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 11.31 zamknął 

obrady XLIX Sesji Rady Powiatu.  

 
 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są  

udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 20 
do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 


